
BILJEŠKA – sa sastanka u Ministarstvu zdravlja s predstavnikom Udruge dijaliziranih na listi čekanja 
za transplantaciju bubrega Istarske županije 

 

Zagreb, 19. rujna 2012. godine 

Pomoćnica ministra  zdravlja  dr. Mirela  Bušić  primila  je  gospodina  Romana Maglića,  predstavnika 
Udruge  dijaliziranih  na  listi  čekanja  za  transplantaciju  bubrega  Istarske  županije.  Sastanku  je 
prisustvovala predstavnica Koalicije udruga u zdravstvu Antonija Bando. 

Na sastanku je sudjelovao i zamjenik ravnatelja HZZO‐a prim. dr. sc. Zoran Lončar, dr. med. 

Glavne teme sastanka: liste čekanja za transplantaciju, dupli medicinski nalazi (KBC Rijeka ne priznaje 
nalaze dobivene u OB Pula), problemi na Odjelu hemodijalize OB Pula, edukacija medicinskih sestara, 
pravo na tuđu pomoć i njegu 

Udruga je osnovana 2001. godine i broji 150 do 160 članova. 

PROBLEMI: 

1. Predtransplantacijska obrada predugo traje, čak godinu i više dana pa se nalazi često moraju 
ponavljati. 

Pomoćnica ministra navela je da Ministarstvo zdravlja pokušava dogovoriti s HZZO‐om da se 
definiraju usluge koje se moraju napraviti u predtransplantacijskoj obradi i koje bi se trebale 
realizirati u dva dana  te bi se na  taj način ubrzao postupak stavljanja dijaliziranih osoba na 
listu čekanja. Također, Ministarstvo će razgovarati s KBC Rijeka da izravno primaju dijalizirane 
osobe Istarske županije na predtransplantacijsku obradu s uputnicom izabranog doktora. 

2. Veliki problem  je s odgovornim  liječnikom Odjela dijalize Rankom Ladavcem, dr. med. spec. 
internistom koji gotovo nikad nije na Odjelu, a bez njegovog potpisa preporuke pacijent ne 
može započeti s predtransplantacijskom obradom. Stoga mnogi odustaju od transplantacije. 
Udruga se u svezi tog problema pisano obraćala ravnatelju OB Pula prim.mr. Lems Jerinu, dr. 
med. u svibnju ove godine i nisu dobili nikakav odgovor. 

Pomoćnica ministra uputila je Udrugu da dostavi u Ministarstvo zdravlja dopis na koji im nije 
odgovoreno, te će Ministarstvo tražiti odgovor. 

Zamjenik ravnatelja HZZO‐a naveo je da bi isti taj dopis trebalo uputiti i u HZZO, pomoćnici za 
nadzor i kontrolu Mariji Hrastinski dr.med.spec.  

3. Medicinske sestre nisu dovoljno educirane za rad na novim uređajima za dijalizu. 

Istaknuto  je  da medicinske  sestre  ne  smiju  raditi  na  uređajima  ako  nisu  educirane,  te  je 
preporučeno gospodinu Magliću da uputi medicinske sestre, koje su mu se požalile, da se s 
tim problemom moraju obratiti ravnatelju OB Pula i svojoj Komori. 

4. Što se tiče upita za tuđu pomoć i njegu, Udruga je upućena da se obrati Ministarstvu socijalne 
politike i mladih budući da je navedeno pravo iz socijalne skrbi. 


